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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 17. april 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 462 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 462:
’’Når et sygehus igennem længere tid er blevet plaget af en gruppe indvandre-
re, som har generet patienter og pårørende, burde der så ikke være blevet 
grebet ind noget før?”

Svar:

I anledning af spørgsmålet har Region Hovedstaden, der er ansvarlig for sik-
kerheden på Rigshospitalet og regionens øvrige hospitaler, oplyst følgende:

”Rigshospitalet modtager hver morgen en vagtrapport fra det vagtselskab, som 
hospitalet har kontrakt med. Af rapporten fremgår de henvendelser og obser-
vationer, der er sket i det foregående døgn. På baggrund af denne rapport fo-
retager Rigshospitalets Servicecenter i samarbejde med vagterne en priorite-
ring af indsatsen, så gengangere blive adresseret. 

På baggrund af den seneste episode er det blevet indskærpet, at ledelsessy-
stemet bliver orienteret direkte, hvis gentagelser viser sig. Samtidig skal vagt-
personalet give besked til relevante afsnit og afsnitsledelserne, hvis de bliver 
opmærksomme på gentagelser.”

Jeg kan henholde mig til Region Hovedstadens oplysninger, hvoraf det frem-
går, at de gældende retningslinjer vedrørende gentagelsestilfælde er blevet 
indskærpet i anledning af det konkrete tilfælde. Jeg skal i øvrigt henvise til min 
besvarelse af spørgsmål nr. 460 (alm. del).  
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